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Jak podoba? si? Bogu?

Mo?na powiedzie?, ?e dzisiejsze czytania zawieraj? dwa istotne akcenty: pochwa?a hojno?ci,
na przyk?adzie wdów i pi?tnowanie ob?udy, na przyk?adzie faryzeuszów.

W staro?ytno?ci wdowy by?y dosy? liczn? kategori? osób, bo cz?sto wybucha?y wojny, w
których walczyli i gin?li przede wszystkim m??czy?ni.

W zwi?zku z tym kobiety zostawa?y same, przewa?nie w bardzo trudnej sytuacji ekonomicznej.

Wdowa z Sarepty oraz wdowa, o której mówi Ewangelia pokazuj? wiar? i hojno?? ludzi
potrzebuj?cych. Oni okazuj? si? cz?sto hojniejsi ni? ludzie bogaci.

Zainteresowanie Jezusa lud?mi, którzy w synagodze wrzucali pieni?dze do skarbony, pokazuje
jak Bóg bardzo zwraca uwag? na nasz sposób post?powania.

Bogu nic nie umknie. Jezus widzi dwa pieni??ki jak i denara, widzi kto jest hojny, a kto jest
sk?py i odpowiednio chwali lub nie.

Historia wdowy z Sarepty z kolej pokazuje, ?e kiedy cz?owiek otwiera swoje d?onie, aby
pomaga? potrzebuj?cemu, Bóg tez otwiera swoje. W kuchni, gdzie ta wdowa, na pro?b? proroka
Eliasza, przygotowywa?a przez wiele dni podp?omyki dla niego, dla siebie i dla syna, dzia? si?
cud: m?ka i oliwa, cho? ci?gle u?ywane, nie wyczerpywa?y si?. Te dwa czytania mo?na by
okre?li?, jako pochwa?? hojno?ci.

Pierwsza cz??? tej samej Ewangelii to pi?tnowanie ob?udy.

Ob?uda jest zjawiskiem, które cz?sto spotykamy w ?yciu wspó?czesnego cz?owieka i
spo?ecze?stwa.

Udawanie czynienia dobra w celu propagandy, a unikanie jego realizowania, przedstawianie si?
za obro?ców prawdy, a mówienie pó?prawdy lub ukrywanie prawdy, uczestniczenie w
nabo?e?stwach i zgoda na szerzenie ideologii gender i akceptacja zap?odnienia in vitro, s? to
zjawiska dzisiaj dosy? cz?sto spotykane szczególnie na scenie politycznej, dziennikarskiej i w
s?u?bie zdrowia.

Musimy bardzo uwa?a?, bo takie post?powanie mo?e grozi? ka?demu z nas. Kto z nas, mo?e
pod?wiadomie, nie chcia?by lepiej wypa??, ni? to jest w rzeczywisto?ci? To ?atwa droga do
tego, ?eby znale?? si? w gronie ob?udników.

Bóg jest Mi?o?ci?. Dlatego jest prosty, szczery, jednoznaczny, prawdziwy. Ob?uda jest
przeciwie?stwem Jego natury. Dlatego Jezus w swojej mowie przeciw uczonym w Pi?mie i
faryzeuszom, przekazanej nam w Ewangelii ?w. Mateusza, pi?tnuje ob?udników a? siedem razy
s?owami: „Biada wam”.
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Jak post?powa? w spo?ecze?stwie pe?nym ob?udy?

Czy te? udawa? lepszego, aby pokona? innych? Czy te? odpowiada? pó?prawdami na
pó?prawd?, aby osi?gn?? swój cel?

Nie dajmy si? wci?gn?? w ten wir, który oszukuje nas i ludzi wokó? nas  szerz?c zam?t.

Jezus wskaza? nam w?a?ciwy sposób post?powania. Przykaza?  zachowywa? si? zawsze w
sposób prosty i jednoznaczny. Powiedzia?; „Nich wasza mowa b?dzie: „tak, tak – nie, nie” i
doda? „A co nad to jest, od z?ego pochodzi”.

Taki sposób post?powania budzi zaufanie, a zaufanie jest niezb?dnym fundamentem
budowania ka?dej pozytywnej relacji.

Po tragedii jedenastego wrze?nia 2001 r. w Nowym Yorku, w wywiadzie dla TV ameryka?skiej,
dziennikarka zapyta?a dziewczyn?, która straci?a ojca i matk?: “Jak Bóg móg? dopu?ci? do
takiej tragedii?“.

 Dziewczyna odpowiedzia?a bardzo m?drze: «My?l?, ?e Bóg dok?adnie tak jak my, jest bardzo
zasmucony z tego powodu.

My, jednak, latami wyrzucali?my go z naszego ?ycia, z naszych szkó?, z naszego kraju.

Mówili?my Mu: „Pozostaw nas samych!”

Kiedy kto? powiedzia?: „lepiej ju? nie czyta? Biblii w szko?ach”, my mówili?my mu OK. Potem
powiedziano: „ju? nie wolno upomina? i kara? naszych dzieci, kiedy si? ?le zachowuj?, bo
szkodzimy rozwojowi ich osobowo?ci”. A my mówili?my: OK. Potem jeszcze kto? powiedzia?:
„Drukujmy czasopisma pornograficzne i okre?lajmy to, jako szacunek dla pi?kna cia?a kobiet”.
A my mówili?my: OK. A teraz zadajemy sobie pytanie: „Dlaczego nasze dzieci nie maj?
sumienia i nie potrafi? rozró?nia? tego, co s?uszne od tego co b??dne?”

Je?li dobrze si? zastanowimy, zrozumiemy, ?e zbieramy to, co zasiali?my. Wierzymy w to, co
pisz? gazety, co mówi telewizja, a kontestujemy to, co mówi do nas Ewangelia.

Skoro Bóg nas bardzo szanuje, kiedy wyprosili?my Go w ten sposób z naszego ?ycia, On si?
wycofa?, a my teraz dziwimy si?, ?e ?wiat zmierza do piek?a.»

Ta dziewczyna trafnie oceni?a sytuacj?, która jest skutkiem pysznego i ob?udnego
post?powania.

Módlmy si? o ?ask? nawrócenia i powrotu szacunku do Boga u ludzi naszych czasów, bo od
tego zale?y przysz?o?? nas wszystkich, a sami dajmy przyk?ad hojnego, prostego i szczerego
post?powania.

Wtedy spodobamy si? Bogu.
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                                                                  Ks. Roberto
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